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                                                               Protokół nr 30/21 
z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 19 kwietnia 2021 r. 
Ad 1. 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 
członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych 
kierowników oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych 
Ewa Odulińska. Obrady rozpoczęto 19 kwietnia 2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 
16:56 tego samego dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych 
było 8 członków komisji (obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez 
potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja, oraz logowanie przez system Microsoft 
Teams). Przewodnicząca poinformowała, że obrady komisji są prawomocne.  
Komisja była przeprowadzona w trybie określonym w art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 
r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 
zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych (Dz.U. z  2020r. poz. 374, z późn. zm.), za pośrednictwem systemu 
wideokonferencyjnego Microsoft Teams (w tym w siedzibie Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w sali konferencyjnej nr 229). Obrady odbywały się za 
pomocą za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz systemu 
eSesja.  

W posiedzeniu za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz eSesja 
uczestniczyło 8 członków komisji : 
Obecni: 
1. Hanna Białas 
2. Grażyna Filipowicz  
3. Elżbieta Kozakiewicz  
4. Małgorzata Lipczyńska 
5. Halina Mińczuk 
6. Ewa Odulińska  
7. Marek Piasecki 
8. Sławomir Wołkowiecki 
 
Ponadto w posiedzeniu za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams 
uczestniczyli : 
1. Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle; 
2. Joanna Mazurkiewicz, radca prawny; 
3. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Kędzierzynie Koźlu; 
4. Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w  Kędzierzynie Koźlu;  
5. Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych  

w Kędzierzynie Koźlu; 
6. Sylwester Kocot, przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych 
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Ad 2.  
Wnioski do porządku obrad. 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wnioski do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu Nr 29 z dnia 22 marca 2021 r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej.  

5. Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
6. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w zakresie ochrony zdrowia, 

profilaktyki zdrowotnej, spraw socjalnych i pomocy społecznej, polityki prorodzinnej, 
przeciwdziałania patologii i polityki mieszkaniowej. 

7. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2016-2020 w 2020 r. 

8. Sprawozdanie z realizacji  Programu Ochrony Zdrowia za 2020 r.  
9. Sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych. 
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że do 
proponowanego porządku obrad wpłynął materiał: 
 

projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad: projektu uchwały w sprawie szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 
opłat, jak również tryb ich pobierania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 

ZA (8) 
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 
Nie zgłoszono innych wniosków. 

porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

3. Przyjęcie protokołu Nr 29 z dnia 22 marca 2021 r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej.  

5. Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
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6. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w zakresie ochrony zdrowia, 
profilaktyki zdrowotnej, spraw socjalnych i pomocy społecznej, polityki prorodzinnej, 
przeciwdziałania patologii i polityki mieszkaniowej. 

7. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2016-2020 w 2020 r. 

8. Sprawozdanie z realizacji  Programu Ochrony Zdrowia za 2020 r.  
9. Sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych. 
10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
tryb ich pobierania 

11. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
12. Zakończenie obrad. 

Ad 3.  

Przyjęcie protokołu Nr 29 z dnia 22 marca 2021 r. 
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że protokół został 
wysłany wszystkim członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony  
na portalu eSesja.pl. Poinformowała, że radni nie zgłosili uwag do protokołu, następnie poddała 
go pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu Nr 29 z dnia 22 marca 2021 r.  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 
 
Ad 4.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).  
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poprosiła o wprowadzenie 
prezydenta miasta. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta poinformował, że jest to zadanie realizowane od 
wielu lat dot. dofinansowania działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej, w budżecie miasta 
jest zagwarantowana kwota 22 tys. zł i taka kwotę proponują przekazać. 
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję, nikt nie 
zgłosił się do dyskusji, poddała pod głosowanie: 
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Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 
 
Ad 5.  
Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (informacja 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych stanowi załącznik do nin. 
protokołu).  
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że komisji został 
przedstawiony materiał w formie pisemnej, informujący, że Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych działała w trudnym czasie pandemii orazrealizowała zadania 
statutowe, poinformowała, że komisja zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie.  
 
Ad 6.  
Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w zakresie ochrony zdrowia, 
profilaktyki zdrowotnej, spraw socjalnych i pomocy społecznej, polityki prorodzinnej, 
przeciwdziałania patologii i polityki mieszkaniowej (informacja stanowi załącznik do nin. 
protokołu).  
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poprosiła o wprowadzenie 
prezydenta miasta, otworzyła dyskusję. 
 
Radny Marek Piasecki zapytał czy spotkania z organizacjami czy odbywały się  na bieżąco, 
czy zadania zostały zrealizowane, gdyż powstały oszczędności.  
 
Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 
Zdrowia poinformowała, że Wojciech Jagiełło prezydent miasta ma problem z Internetem, 
dlatego ona udzieli wyjaśnień, że nie wszystkie zajęcia udało się przeprowadzić, środki które 
pozostałe, wróciły do ogólnego budżetu.  
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że komisja 
zapoznała się i przyjęła ww. informację 
 
Ad 7. 
Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2016-2020 w 2020 r. (informacja stanowi 
załącznik do nin. protokołu).  
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poprosiła o wprowadzenie 
prezydenta miasta oraz otworzyła dyskusję. 
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Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta poinformował, że wydział w sposób skuteczny 
realizował zadania, założone remonty zostały przeprowadzone, programn gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle również był realizowany.   
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska dodała, że niepokojące jest, iż 
zadłużenie osób nie płacących wzrosło, ale takie jest prawo lokatorów. Kolejny problem dotyczy 
osób, po eksmisjach z mieszkań spółdzielczych, ale gmina nie ma wolnych lokali, by im je 
przydzielić, musi ponosić kwotę odszkodowań. Wskazała, ze wiele osób zajmuje lokal bez tytułu 
prawnego.  
 
Radny Marek Piasecki zapytał o osoby nie płacące czynszu z opłatami należnymi, zaskoczyła 
go tak duża liczba osób niepłacących, zapytał czy skala osób nie płacących zwiększa się czy 
zmniejsza się. MZBK daje możliwość rozłożenia na raty bądź możliwość odrobienia czynszu a 
jednak 2/3  
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta poinformował, że wiele osób nie chce podjąć 
trudu, nie chcą płacić za mieszkania. MZBK prowadzi otwartą politykę mieszkaniową z 
możliwością odpracowania. Poinformował, że sprawozdanie dotyczy zeszłego roku. W tym roku 
dla osób zadłużonych w instytucjach wydział przygotował wnioski o przydział mieszkań a 
komisja skutecznie je przydzielała, co umożliwiło wydziałowi zlikwidowanie kolejki, osoby są 
zadłużone w innych instytucjach, dla których również należy zabezpieczyć mieszkania. 
Praktycznie od dzisiaj nie ma już wypłaty odszkodowania.  
 
Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie 
Koźlu wyjaśnił, że będzie malała liczba najemców którzy płacą systematycznie, ponieważ 
osoby które płacą kupują te mieszkania z bonifikatami, natomiast liczby osób nie płacących są 
porównywalne do lat poprzednich. Mimo, że został rozwiązany problem odszkodowań, lecz 
będzie to biło w MZBK ponieważ ci najemcy, którzy gdzie indziej nie płacili, trafili do MZBK 
i dalej nie będą płacić. Lecz ustawa dopuszcza takie działania.  
 
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała dyskusję, że temat jest bardzo trudny, 
jest stale analizowany, MZBK i gmina podejmuje się wiele działań i rozwiązań, proces dot. 
osób niepłacących zwiększa się od wielu lat, poinformowała, że temat został omówiony, a 
komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie. 
 
Ad 8.  
Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia za 2020 r.  
(informacja stanowi załącznik do nin. protokołu).  
 
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że radni otrzymali szczegółowe 
sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia za 2020 r., podsumowała, że temat był 
podejmowany na początku roku, przez trudną sytuacje pandemiczną, wiele programów nie 
zostało zrealizowanych, zapytała o działania w kierunku otwarcia hospicjum. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta poinformował, że obecnie ten budynek jest 
potrzebny jako izolatorium. Aby ruszyło hospicjum, potrzeby jest kontrakt pomiędzy Caritasem 
i NZF, ma informacje, że Caritas ciągle się ubiega się o ten kontrakt.  
 
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że sytuacja epidemiologiczna jest stale 
trudna. Trzeba mieć nadzieję, że szczepienia pójdą dobrze i sytuacja wróci  do normalności.  
Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie. 
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Ad 9.  
Sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych. (informacja stanowi załącznik do nin. protokołu).  
 
 
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że radni otrzymali szczegółowe 
sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Narkotykowych, dodała, że program był realizowany na tyle ile było to możliwe przez 
pandemię, otworzyła dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  
 
Poinformowała, że komisja zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie. 
 
Ad 10.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
tryb ich pobierania. (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).  
 
 
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że radni otrzymali ww. projekt 
uchwały, otworzyła dyskusję. 
 
Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta poinformował, że projekt uchwały został 
przygotowany przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, dzięki zwiększeniu opłat za usługi 
opiekuńcze MOPS będzie mógł aplikować i pozyskać środki opiekuńcze dla mieszańca,  
dla gminy przyniesie to kwotę 132 tys. zł. Chodzi o taką ideę.  
 
 Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że jeżeli jest możliwość pozyskania i 
wykorzystania środków zewnętrznych, na bardzo potrzebne usługi opiekuńcze, to należy o nie 
aplikować. Coraz więcej osób jest choruje, należy te możliwości wykorzystać i aplikować o 
środki zewnętrzne. Wobec braku osób chętnych do dalszej dyskusji, poddała pod głosowanie: 
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb 
ich pobierania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 
 
Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie 8 głosów ,,za” pozytywnie zaopiniowała  
ww. projekt uchwały. 
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Ad 11.  
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
W nawiązaniu do pisma samorządu mieszkańców Osiedla ,,Piastów” z dnia 6.04.br do 
komisji Spraw Społecznych o interwencje w sprawie zgłaszanej przez mieszkańców dot. 
zamkniętych aptek w weekend w naszym mieście. Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska 
poinformowała, że przeprowadziła rozmowę z Wydziałem Zdrowia w Starostwie 
Powiatowym, informując, że  taki temat został zgłoszony.  
 
W dyskusji wzięli udział radny Marek Piasecki, radny Sławomir Wołkowiecki, radna Hanna 
Białas i radna Małgorzata Lipczyńska.  
 
Członkowie komisji przeprowadzili dyskusję w tym temacie, nie wskazali rozwiązania 
problemu, gdyż wymaga to interwencji odgórnych, rozwiązań ustawowych.  
 
Kolejny termin komisji został ustalony na 17 maja 2021 r. o godz. 16:00 

 
Do posiedzenia komisji w trybie zdalnym dołączył Pan Sylwester Kocot przewodniczący 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w nawiązaniu do przedstawionego 
materiału pisemnego, udzielił dodatkowych wyjaśnień. W 2020 r. w obawie o zdrowie członków 
Gminnej Komisji, nie były przeprowadzone kontrole punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych. Poza tym komisja pracuje normalnie i realizuje zadania na nich nałożone. 
Trwająca pandemia od marca 2020 r. spowodowała gwałtowny wzrost spożywanego alkoholu, 
natomiast od maja 2020 r. nastąpił gwałtowny wzrost przemocy w rodzinach i sytuacji 
niekorzystnych wnikających z nadmiernego spożycia alkoholu w rodzinach.  W tym roku 
również jest zauważalny wzrosty przemocy i nadmierne spożywanie alkoholu, gdyż z MOPS 
spływa coraz więcej wniosków, nastąpił wzrost zakładanych ,,Niebieskich Kart”, ludzie ze 
strachu zamykają się w domach, co obrazuje to, że skala przemocy oraz spożywania alkoholu 
powiększa się.  
 
Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska przekazała podziękowania przewodniczącemu  
i członkom Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za ich pracę, 
zaangażowanie, spotkania, podejmowane decyzje.  
 
Ad 12.  
Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne 
uczestnictwo w posiedzeniu i o godz. 16:56 zamknęła posiedzenie Komisji Spraw 
Społecznych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

 
PRZEWODNICZĄCA KOMISJI  

        Ewa Odulińska (-) 

Protokołowała A. Dworaczek 

 


